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Skolebestyrelsesmøde 
 
Torsdag d. 15. januar 2014, kl. 19.00 - 21.30 i Rødding 

 
DAGSORDEN 

 
  
 
 
 

 
 
 

REFERAT:  

1. ”Bring your own device” v. Peder B. Pedersen om 
kommunens IT-strategi 
 

Fremlæggelse af tankerne 
omkring ”Bring your own device” og 
omkring digitale læremidler. Der er en 
ny brugerportal for folkeskolen på vej. 
Videre er der afsat en række midler til 
at udvikle området. Pengene er blandt 
andet brugt på programmer, forskning i 
IT-baserede læringsmidler. 
Der skal udarbejdes klare mål for 
anvendelsen af IT og digitale 
læremidler og læringsmål. Der er 
påbegyndt en proces i forhold til at 
udbygge de trådløse netværk rundt på 
skolerne. Disse skal være sikkert og 
stabilt og med tilstrækkelig kapacitet for 
alle elever i 2014. I forhold til udstyr 
gives der tilskud til, at skolerne kan 
stille udstyr til rådighed for enkelte 
elever.  
De tre trin i forhold til ”Bring your own 
device”: 
 
Udskolingen – BYOD 
Mellemtrinnet – BYOD og skolens 
bærbare. 
Indskolingen – ”hvad passer bedst til 
jer?” 
 
Undervisningen digitaliseres og giver 
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mulighed for at andre arbejdsformer, 
mere projektorienteret og differentieret 
undervisning.  
Der anbefales at projektet senest 
sættes i gang august 2014. 

2. Godkendelse af referat fra 03.12.2013 og dagsorden 
 

Godkendt 

3. Nyt fra elevrådet 
 

Elevrådet havde udsolgt i salg af kakao 
og æbleskiver.  
Elevrådet har også arbejdet med, hvad 
en god skoledag kan være i den nye 
skolereform. 

4. Skolens drift og økonomi 
- Herunder rengøring  

 

Der er stadig lidt usikkerhed omkring 
elevtaksten, men ellers ser budgettet 
for 2014 godt ud. Næste gang kan vi 
godkende budgettet for 2013. 
 
Angående ansættelse af ny skoleleder 
har vi haft besøg af flere ansøgere. 
Planen for ansættelse er blevet 
revideret, da der var sket en fejl i 
forbindelse med opslaget.  
 
I forhold til rengøring har vi haft et 
servicetjek, hvor Absolut fik pålagt en 
bod samt påbud om udbedring af en 
række områder. Der skal nu udføres 
endnu et servicetjek på baggrund af 
den manglende udbedring.  
 

5. Kort status på skolens drift og økonomi 
 

 

6. Skolebestyrelsesvalg 2014 
 

Susanne, Bjarke og Tina er ikke på 
valg. 
Holger og Henrik ønsker ikke at stille 
op til genvalg. 
Ninna vil gerne genopstille. 
Peter har endnu ikke besluttet, om han 
vil genopstille. 
 
På mødet blev tidsplanen for valg til 
skolebestyrelsen gennemgået.  

7. Skolebod 
 

Skolen har ophørt samarbejdet med 
Løvelhallens Cafeteria. Vi er i gang 
med at undersøge nye 
samarbejdspartnere.  

8. Høringer vedr. efterskolelignende tilbud og ”lys i 
øjnene” 
 

Lys i øjnene: 
Pkt. 3: Delvist. Skolebestyrelsen 
tænker at politikken er rigtig god og 
visionær, men vores oplevelse at det 
der skal understøtte det, ikke har været 
gearet til det. 
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Pkt. 5: I høj grad. Skolebestyrelsens 
arbejde med Sødalskolens værdier er 
inspireret af ”lys i øjnene” ligesom 
inklusionsarbejdet er. ”Lys i øjnene” er 
en politik vi knytter vores skole an til. Vi 
forsøger at leve op til værdigrundlaget, 
og her bruger vi ”Lys i øjnene” som et 
bagvedlæggende materiale. 
 
Pkt. 7: Delvist.  ”Lys i øjnene” har 
fungeret som at et arbejdsredskab 
både i forhold til den tværfaglige model 
men også i forhold til de enkelte 
målsætninger. 
 
Pkt. 9: I ringe grad. Intentionerne har 
været gode, men vi oplever 
udfordringer omkring de ressourcer, 
der har været til rådighed.  
 
Pkt. 11. Den tværfaglige mode, TOPI, 
Sammenhængskraft på 0-18 års 
området, skolereform, ungeområdet og 
inklusion. 
 
Efterskolelignende tilbud: 
Skolebestyrelsen vil ikke umiddelbart 
støtte op om et sådan projekt. 
Folkeskolen skal hellere arbejde 
reformen, som er folkeskolens projekt. 
 

9. Dialogbaseret aftalestyring Bestyrelsen har tidligere drøftet 
fokusområdet for læselyst på 
Sødalskolen. 
På mødet blev de øvrige fokusområder 
gennemgået. 
Under skole-hjemsamarbejdet blev der 
drøftet, hvordan vi kan skabe større 
sammenhæng mellem forældreråd, 
forældregrupper og skolebestyrelsen. 
Vi kan også arbejde videre med SUF’s 
handleplan for forældreansvar. 
Et godt samarbejde er også vigtigt 
for ”bring your own device”. 
 
På Sødalskolen ligger vi rigtig godt i 
forhold til faglig progression i læsning 
og i matematik  i de nationale test. 

10. Eventuelt 
 

6. februar 15 – 17.30 er der 
afskedsreception for Birger Saugmann. 

 
Henrik Hansen / Berit Fomsgaard Lynderup 


